
Başarılı 
öğrenciler 
ödüllerini aldı
■  Mühendislik Fakültesi 2012-2013 
Bahar Dönemi Yüksek Onur ve Onur 
Belgesi Dağıtım Töreni, 7 Ocak günü 
Mühendislik Fakültesi Seminer Salo-
nu’nda gerçekleşti.            3. SAYFADA
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Bilgisayar 
Kulübü
Türkiye’de ilki 
gerçekleştirdi

■ Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan, 10 
Ocak “Çalışan Gazeteciler Günü” dola-
yısıyla bir mesaj yayımladı. Gündoğan 
“Kamuoyuna haber ve bilgi akışı sağla-
ma gibi çok yönlü bir misyonu yerine 
getiren basın çalışanlarımızın özlük 
haklarının iyileştirilmesinde 10 Ocak 
Çalışan Gazeteciler Günü bir simge 
hâline gelmiştir.” dedi.     3. SAYFADA

Minik adımlarla evrenin 
derinliklerine yolculuk

“Çalışan 
Gazeteciler 
Gününü 
kutluyorum”

“Zenginlikle 
hastalıklar da 
artış gösterdi”
■  Eskişehir Meslek Yüksekokulunun 
düzenlediği   konferansta beslenme 
uzmanı Prof. Dr. Muazzez Garipağa-
oğlu bir konuşma yaptı. Garipağaoğlu,   
dünya nüfusunun zenginleşerek daha 
konforlu bir hayat sürmesiyle besin 
değeri düşük besinlerin tüketiminin 
artığını ve daha hareketsiz bir yaşam 
sürüldüğünü söyledi.    4. SAYFADA

■ Bilgisayar Kulübü, Uca Entertainment 
ve Studio Baraka iş birliğiyle dünya mü-
zik endüstrisi tarafından en çok tercih 
edilen profesyonel müzik prodüksiyon 
programı olan Logic Pro eğitimini üyele-
riyle buluşturdu.                 5. SAYFADA

■ Karikatür Sanatını Araştırma ve 
Uygulama Merkezi tarafından düzen-
lenen ve Arş. Gör. Aykut Alp Gürel ile 
Duygu Bircan’ın ortak çalışmalarından 
oluşan “Külliyen Kil ile Yün” sergisi, 7 
Ocak günü açıldı.                5. SAYFADA

Bu sergi 
“Külliyen Kil 
ile Yün”

■ Çocuk Eğitimi Uygula-
ma ve Araştırma Merkezi, 
2014 yılının ilk çalışmasını 
Eskişehir Eğitim Gönüllüleri 
Vakfının 85 minik öğrencisi 
ile birlikte gerçekleştirdi. 
Merkezin Fen Bilimleri Alan 
Koordinatörü Yrd. Doç. 
Dr. Metin Altan, etkinlikte 

miniklerle bir araya geldi.                         
  2. SAYFADA

Rektör 
Prof. Dr. 

Naci 
Gündoğan
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■ “Toplumsal Cinsiyete Duyarlı Bütçeleme” 
konusundaki projenin atölye çalışmaları 
Anadolu Üniversitesinde düzenlendi. 

■ İletişim Bilimleri Fakültesinde yapılan etkinlik, 
Üniversitemiz Kadın Çalışmaları Uygulama ve Araş-
tırma Merkezinin desteğiyle gerçekleştirildi.

Toplumsal cinsiyete 
duyarlı bütçeleme tartışıldı

Büyük sınava hazırız
■ Bu hafta sonu yapılacak Türkiye’nin en büyük 
sınav organizasyonlarından bir olan Uzaktan 
Eğitim Sınavları için hazırlıklar tamamlandı. 

■ Sınavlara yaklaşık 1 milyon 400 bin öğrenci 
katılacak. Dört oturumda sınava girecek öğren-
ci sayısı ise 3 milyon 600 bini aşıyor...

4 . SA
YF

AD
A

510.392
Bu hafta sonu yapılacak 

AÖF, İktisat ve İşletme Fakül-
teleri sınavında; 95 il sınav 

koordinatörü, 97 il sınav koor-
dinator yardımcısı, 10 bin 577 
bina sınav sorumlusu, 173 bin 
107 salon başkanı, 184 bin 350 
gözetmen ve diğer görevlilerle 
birlikte toplam 510 bin 392 kişi 

görev alacak.
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duyarlı bütçeleme tartışıldı
Toplumsal cinsiyete 
duyarlı bütçeleme tartışıldı

Açıköğretim, İktisat ve İşletme Fakülteleri Dönem Sonu Sınavıları 25-26 Ocak’ta yapılacak
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Gülçin SAKARYA 
■ Eğitim Fakültesi Özel Eğitim Bölümü-
ne kurulduğu günden bu yana hizmet 
veren ve Özel Eğitim Bölümü Zihin En-
gelliler Ana Bilim Dalından emekliye 
ayrılan Yrd. Doç. Dr. Oğuz Gürsel için 
30 Aralık 2013 günü Eğitim Fakültesi 
Yönetim Kurulu Toplantısında bir veda 
töreni düzenlendi.

Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Gül 
Durmuşoğlu Köse, uzun yıllardır ku-

ruluşunda ve yapılanmasında emek 
verdiği Özel Eğitim Bölümünden emek-
liye ayrılan Yrd. Doç. Dr. Oğuz Gürsel’e 
fakültede özel eğitimin gelişmesine ve 
bugünkü iddialı hâline gelmesi yolunda 
verdiği özverili hizmetlerden ve Eğitim 
Fakültesi bünyesinde zihin engellilerin 
eğitimine yönelik köklü lisans ve lisan-
süstü programların oluşturulmasına 
olan katkılarından dolayı teşekkür etti. 

Yrd. Doç. Dr. Oğuz Gürsel,  ilk kuru-

luş aşamasından günümüze kadar 
görev aldığı Eğitim Fakültesi Özel Eği-
tim Bölümünden 9 Aralık 2013 günü 
yaş haddinden emekli olduğunu be-
lirterek “Özel Eğitim Bölümünün fa-
kültemizin gelişmesine ve ayrıca hem 
üniversitemize hem de ülkemize olan 
katkılarına büyük bir kıvançla şahit ol-
dum. Özel eğitim alanlarının gelişmesi-
ne az da olsa katkım olmuşsa bundan 
gurur duyarım. Genç arkadaşlarımın, 

zihin engellilerin eğitim programlarını 
daha ileriye taşıyacaklarını ümit ediyo-
rum. Ben de sağlığım el verdiği sürece 
bu alana destek vermeye devam ede-
ceğim.” şeklinde konuştu. 

Fakülte Yönetim Kurulu üyeleri de 
Gürsel’i her zaman aralarında görmek-
ten mutluluk duyacaklarını dile getirip 
mutlu ve huzurlu bir emekli yaşamı 
dileyerek kendisine Eğitim Fakültesi 
adına bir armağan verdi.

Burak ACAR 
■ Mühendislik Fakültesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Ersan Pütün adına düzenlenen 
emeklilik töreni, 10 Ocak günü Mühen-
dislik Fakültesi Seminer Salonu’nda 
gerçekleştirildi. Törende; Anadolu Üni-
versitesi Rektörü Prof. Dr. Naci Gün-
doğan, Tepebaşı Belediye Başkanı Dt. 
Ahmet Ataç, Rektör Yardımcıları Prof. 
Dr. Adnan Özcan, Prof. Dr. Aydın Aybar 
ve Prof. Dr. Yücel Güney, Mühendislik 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Tuncay Dö-
ğeroğlu, üniversitemiz öğretim eleman-
ları, Prof. Dr. Pütün’ün yakın dostları, 
çalışma arkadaşları ve yetiştirdiği öğren-
ciler yer aldı.

“Hepimiz İçin Rol Model”

Mühendislik Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Tuncay Döğeroğlu yaptığı konuş-
mada “Ersan Hocamız üniversitemize, 
fakültemize 40 yılı aşkın süre ile hizmet 
etti. Ersan Hocamızın hem hoca olarak 
hem de yönetici olarak fakültemize çok 
büyük katkıları oldu. Üniversitenin araş-
tırma yönetiminin kurumsallaştırılması 
ve kurgulanması aşamasında önemli 
katkılar sundular. Ben kendisine tekrar 
teşekkür ediyorum ve bu katkılarının 
devam edeceğine inanıyorum.” dedi.

Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan 
ise “Kendisinin üniversitemizin 

öğretim üyesi olmasından büyük 
gurur duyuyorum. Bundan sonraki 
hayatında da tabii ki hep aramızda 
olacak ama eşiyle, ailesiyle birlikte 
önce sağlık, mutluluk ve huzur içeri-
sinde bir hayat diliyorum. Üniversi-
temizin kapısı, kendisine her zaman 
sonuna kadar açık olacaktır.” şeklin-
de konuştu.

Malzeme Bilimi ve Mühendisliği Bölü-
mü Başkanı Prof. Dr. Servet Turan, Prof. 

Dr. Ersan Pütün için hazırlanan sunu-
mu dinleyicilerle paylaştı. Prof. Dr. Er-
san Pütün’ün çocukluğundan bugüne 
kadar neler yaşadığı ve neler yaptığının 
anlatıldığı sunumda katılımcılar keyifli 
anlar yaşadı.     

Sunumun ardından toplantıya ka-
tılan Tepebaşı Belediye Başkanı Dt. 
Ahmet Ataç, “Ersan için emeklilik diye-
meyeceğim bu durumu, onun için de-
neyim çizgisi diyeceğim çünkü o bura-

da gene biliyorum ki mesleğine devam 
edecek ve o deneyimli günlerini daha 
farklı olarak öğrencilerine ve sizlere yan-
sıtacak.” diye konuştu.

Daha sonra kürsüye çıkan Prof. Dr. 
Ekrem Ekinci, Prof. Dr. Atalay Barkana, 
Doç, Dr. Mustafa Tırıs, Prof. Dr. Musa Şe-
nel, Prof. Dr. Ender Suvacı, Prof. Dr. Alpa-
gut Kara, Doç. Dr. Başak Burcu Uzun ve 
son olarak da Prof. Dr. Ersan Pütün’ün 
öğrencileri; Özge Çepelioğlu, Murat Kılıç, 

Gamzenur Özsin ve Özkan Kurukavak 
Prof. Dr. Ersan Pütün hakkındaki dü-
şüncelerini katılımcılarla paylaştı.

Büyükşehir Belediye Başkanı Prof. 
Dr. Yılmaz Büyükerşen ve Anadolu 
Üniversitesi eski Rektörü Prof. Dr. En-
gin Ataç ise Prof. Dr. Ersan Pütün’ün 
emeklilik töreni için kutlama mesajları 
gönderdi. 

Son olarak kürsüye çıkan Prof. Dr. 
Ersan Pütün kendisi için düzenlenen 
emeklilik töreni hakkındaki düşünce-
lerini şu şekilde aktardı: “1971 yılında 
başlayan bu yolculuk şu anda Eczacılık 
Fakültesi olan o binayla başladı. Bu ka-
dar senede birkaç Kimya Mühendisliği 
Bölümü, bir tane Seramik Mühendisli-
ği Bölümü, bir tane Malzeme Bilimi ve 
Mühendisliği Bölümü, bir tane Fakülte 
kurarak kurucu yöneticilik hep yaptı-
ğım işlerden oldu.” 

Prof. Dr. Pütün, Mühendislik Fakülte-
sinin, Türkiye’nin teknik üniversite adı 
olmayan mühendislik fakülteleri için-
deki en büyük ve en donanımlı fakülte 
olduğunu vurguladı.       

Tören, Prof. Dr. Ersan Pütün’ün Mü-
hendislik Fakültesi adına hazırlanan 
plaket ve çiçeği Mühendislik Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Tuncay Döğeroğlu’nun 
elinden almasının ardından emeklilik 
pastası kesilmesiyle devam etti.

Prof. Dr. Ersan Pütün için emeklilik töreni düzenlendi

Yrd. Doç. Dr. Oğuz Gürsel emekliye ayrıldı

Burak ACAR 

■ Kalite Kulübü tarafından düzen-
lenen ve “NLP ile Uygulamalı Teknik 
Eğitimleri” adlı etkinlik 28-30 Aralık 
günlerinde Kongre Merkezinde ger-
çekleştirildi. Kalite Kulübü ile Sürekli 
Eğitim ve Kalite Derneğinin iş birliği 
ile düzenlenen “Bugünün Gençleri, 
Yarının Liderleri” başlıklı eğitimin ilk 
konuşmacısı Ali İlseven oldu. 

Konuşmasında değişimin bir anda 
olmadığını vurgulayan İlseven “Haya-
tınıza her şeyi kendi düşüncüleriniz 
ile çekersiniz. İstemediğiniz şeylere 
odaklandığınızda o istemediğiniz şey-

den daha da fazla gerçekleştirirsiniz. 
Çocukluğunuzdan itibaren sizlere ya-
pılmaması gereken komutlar verildi, 
yapılması gerekenler değil. İnsanın 
yapabileceği bazı şeyle-
ri yapamayacağına 
inanması, bir işi 
yapmaya teşebbüs 
ederken cesareti-
nin kırılması, kişinin 
başarısız olmasına 
neden olur. 
Kendi -
ne gü-
venini 

yitirdiği için de gelecekte de o işi başa-
ramaz.”  dedi.  

Kalite Kulübü Başkanı Merve Zorlutu-
na “İlk gün eğitimimizi oluşturan NLP 
zaman yönetimi, inovasyon,  yaşam 
koçluğu ve liderlik eğitimlerinden oluş-
maktadır. İkinci ve üçüncü gün ise İSO 
14001, OHSAS İş Sağlığı ve Güvenliği 
şeklindeki buna benzer konulardan 
oluşmaktadır.  Bu eğitimleri verenler 

Sürekli Eğitim ve Kalite Derneğinin 
eğitimcileri ve aynı zaman-

da ulusal başdenetçi-
lerdir.” diye konuştu. 
Sürekli Eğitim ve Kalite 

Derneği Asbaşkanı Ali Arıkürün ise ya-
pılan eğitimler hakkında şunları söyledi: 

“Sürekli Eğitim ve Kalite Derneği ola-
rak hazırladığımız bir projemiz var.  Bu 
çalışmanın adı ‘Bugünün Gençleri, Ya-
rının Liderleri.’ Toplamda 100 üniversi-
teye hitap eden ve 100 bin öğrencinin 
eğitim alıp belgelenmesini sağlayan ve 
bu projeden 1 milyon öğrencinin bil-
gilendirilmesinin yapılmasını düşün-
düğümüz bir çalışma. Şu anda 25-26 
üniversitede eğitim verdik. Her üniver-
sitede ücretsiz bir şekilde eğitim ve eği-
tim sonunda yine ücretsiz bir şekilde 
sertifikalarını vereceğiz.”

Kalite Kulübünden “NLP ile Uygulamalı Teknik Eğitim” 

Ali İlseven

Meral TOSUN 
■ Çocuk Eğitimi Uygulama ve Araştır-
ma Merkezi, 2014 yılının ilk çalış-
masını Eskişehir Eğitim Gönüllüleri 
Vakfının 85 minik öğrencisi ile birlikte 
gerçekleştirdi. Çocuk Üniversitesi Fen 
Bilimleri Alan Koordinatörü Yrd. Doç. 
Dr. Metin Altan, ilkokul 2 ve 3’üncü 
sınıf öğrencileri ile Eskişehir Eğitim 
Gönüllüleri Vakfının Gökmeydan 
Mahallesi’ndeki Atatürk Parkı'nda 
bulunan tesislerinde buluştu.

9-10 Ocak günlerinde Evrenin 
derinliklerini hedef alan iki yolculuk 
süresince minikler, öncelikle Güneş ve 
gezegenleri, daha sonra da yıldızları, 
galaksileri ve derin uzay cisimlerini 
adımladı. Öğrenciler, kara deliklerin 
egzotik derinliğinde son bulan yolcu-
luklarındaki heyecanı arkadaşları ve 
öğretmenleri ile paylaşırken pozitif 
bilimin mum ışığının aydınlığının ne 
kadar güçlü olduğunu da hissetti.

Minik 
adımlarla 
Evren’in 
derinliklerine 
yolculuk 

3000
Türkiye’nin sahip olduğu 
endemik bitki çeşidi
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Gökhan AKKURT 
■ Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan 
10 Ocak “Çalışan Gazeteciler Günü” 
sebebiyle yayımladığı mesajında şunları 
söyledi:

“Kamuoyuna haber ve bilgi akışı sağ-
lama gibi çok yönlü bir misyonu yerine 
getiren basın çalışanlarımızın özlük 
haklarının iyileştirilmesinde 10 Ocak Ça-
lışan Gazeteciler Günü bir simge hâline 
gelmiştir.  Toplumumuzun demokratik-
leşme sürecinde, ülkemizin ve kentimi-
zin sorunlarını kamuoyu ile paylaşan 
ve bu sorunların çözümüne öncülük 
ederek, toplumsal yaşamın sağlıklı bir 
şekilde yürütülmesine yardımcı olan 
basın çalışanları, üstün görev bilinciyle 
bu onurlu görevi layığıyla yerine getir-
mektedir. Bu vesile ile meslek ilkeleri 
ışığında, özverili bir şekilde çalışmalarını 
sürdüren, doğru, eksiksiz, yansız, özel 
hayata ve kişilik haklarına saygılı haber 
verme görevlerini yaparken çalışmaları-
nı zor şartlar altında yerine getiren tüm 
basın mensuplarımızın Çalışan Gazete-
ciler Gününü içtenlikle kutluyorum.”

Gökhan AKKURT 
■ Uluslararası Sivil Toplum Uygulama 
ve Araştırma Merkezi  Müdürü Prof. Dr. 
Ali Şimşek, ABD’nin Baltimore kentinde 
bulunan Uluslararası Üçüncü Sektör 
Araştırmaları Kurumu (ISTR) tarafından 
verilecek “En İyi Makale Ödülü” Seçici 
Kurul Üyeliğine getirildi.

Prof. Dr. Şimşek “Bu ödül, Uluslararası 
Üçüncü Sektör Araştırmaları Kurumu 
tarafından çıkarılan ve Sosyal Bilimler 
Atıf İndeksinde taranan Voluntas Dergi-
si’nde yayınlanmış makalelere verilecek. 
Seçici Kurulda görev alan çeşitli ülkeler-
den 6 akademisyen, belirtilen dergide 
2012 yılında yayınlanan 49 makale 
ve 2013 yılında yayınlanan 53 makale 
arasından seçim yapacak. Bir ödül 2012 
yılının en iyi makalesine, bir ödül de 
2013 yılının en iyi makalesine verilecek. 
Değerlendirme çalışmaları, Ocak 2014 
içinde başlayacak ve Mayıs 2014 sonun-
da tamamlanacak. Değerlendirmede, 
her makalenin kendi içinde nitelikli 
olması kadar sivil toplum alanına kat-
kısı da dikkate alınacak. Ödüller, 22-25 
Temmuz 2014 tarihlerinde Alman-
ya’nın Münster kentinde yapılacak 11. 
Uluslararası ISTR Kongresi’nde takdim 
edilecek. Gönül ister ki bugün Seçici 
Kurul Üyesi olarak sahiplerini belirledi-
ğimiz ödülleri gelecekte kendi üniver-
sitemizin merkezinde gerçekleştirilen 

çalışmalar kazan-
sın. Nitekim, şu 
anda yapmakta 
olduğumuz çalış-
malar uluslara-

rası ölçütleri kar-
şılayacak düzeyde 

yürütül-
mekte-
dir.” 
dedi.

Handan KAYGUSUZ 

■ Mühendislik Fakültesi 2012-2013 
Bahar Dönemi Yüksek Onur ve Onur 
Belgesi Dağıtım Töreni, 7 Ocak günü 
Mühendislik Fakültesi Seminer Salo-
nu’nda gerçekleşti. Törene; Anado-
lu Üniversitesi Rektör Yardımcıları 
Prof. Dr. Ali Savaş Koparal, Prof. Dr. 
Aydın Aybar, Prof. Dr. Yücel Güney, 

Mühendislik Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Tuncay Döğeroğlu, bölüm baş-
kanları, fakülte öğretim üyeleri ve 
elemanları ile öğrenciler katıldı.

Törende, Mühendislik Fakültesi 
Dekan Yardımcısı Doç. Dr. Gürsoy 
Arslan’ın öğrencilerin başarı gra-
fikleriyle ilgili yaptığı sunumun ar-
dından bölüm birincilerine bölüm 

başkanları tarafından birincilik 
sertifikaları verildi. Fakültenin bö-
lüm birincilerinin isimleri ise şöyle: 
Malzeme Bilimi ve Mühendisliği Bö-
lümü öğrencisi Cansu Demir, Çevre 
Mühendisliği Bölümü öğrencisi Ru-
şen Demir, Bilgisayar Mühendisliği 
Bölümü öğrencisi Furkan Aydın, 
Endüstri Mühendisliği Bölümü öğ-

rencisi Habibe Ağaoğlu, Elektrik-E-
lektronik Mühendisliği Bölümü 
öğrencisi Ümit Kayacık, Kimya Mü-
hendisliği Bölümü öğrencisi Naga-
han Çağlar ve İnşaat Mühendisliği  
Bölümü öğrencisi Cansu Yaşar.

Törende daha sonra Yüksek Onur 
Belgesi alan 45, Onur Belgesi alan 
135 öğrencinin sertifikaları verildi.

Muhammed Sezer KIZILATEŞ 
■ Güzel Sanatlar Fakültesi Dekanlık 
Devir Teslim Töreni fakülte toplantı 
odasında 10 Ocak günü bölüm baş-
kanlarının da katılımıyla gerçekleşti. 
Eski Dekan Prof. Bilgihan Uzuner gö-
revini, Prof. Emel Şölenay’a devredip 
görev yaptığı 22 aylık süreçle ilgili ha-
zırladığı faaliyet raporunu teslim etti.

Törende konuşan Prof. Bilgihan 
Uzuner “Burada çok kıymetli anılar 

biriktirdik. Gerektiğinde riskli karar-
lar aldık. Bazı değişiklikler enerji geti-
rir; bir kazanım hâlini alır. Bu konuda 
görev yaptığımız süreçle ilgili 22 aylık 
bir faaliyet raporunu da sunuyorum. 
Çok sağlam bir ekiple çalıştık, aynı 
ekip yeni dekanımıza çok yardımcı 
olacak. Biz de elimizden gelen des-
teği vereceğiz. En büyük amacımız; 
fakültemizin gelişimine katkı sun-
mak.” şeklinde konuştu.

Prof. Emel Şölenay, yeni görevin 
kendisi için çok büyük bir sürpriz ol-
duğunu kaydetti. Kendisinden önce 
profesör olmuş çok kıymetli hocalar 
olduğunu belirten Şölenay “Bunu 
sayın Rektörümüze de ilettim. Ken-
dileri bana destek olacaklarını bildir-
diler. Ben de görevimi bundan önce 
her zaman olduğu gibi çok büyük bir 
disiplin ve adalet anlayışıyla yerine 
getireceğim.” dedi.

Işıl AKIN 
■ Botanik Uygulama ve Araştırma 
Birimi tarafından Öğrenci Merkezi Sa-
lon 2009’da “Türkiye'nin Süs Bitkileri 
(Yerörtücü Bitkiler)” başlıklı bir seminer 
ve sergi düzenlendi. 10 Ocak günü 
gerçekleştirilen semineri Botanik Uy-
gulama ve Araştırma Birimi Müdürü 
Prof. Dr. Ersin Yücel verdi. Seminerin 
ardından da serginin açılışı yapıldı.

Botanik Uygulama ve Araştırma Biri-
minin  seminerler zinciri kapsamında 
düzenlenen “Türkiye’nin Süs Bitkileri 
(Yerörtücü Bitkiler)” semineri ülkemiz-
deki zengin süs bitkilerinin çeşitliliğini 
gözler önüne serdi.

Seminerlerin başlıca amacının 
bitkileri tanıtmak olduğunu belirten 
Prof. Dr. Ersin Yücel “İnsan tanımadığı 
şeyi sevemez. Ayrıca doğayı seven 
entelektüel insanlar yetiştirmek istiyo-
ruz.” dedi. 

Ülkemizin yaklaşık 12 bin çeşit süs 
bitkisi türüne sahip olduğunu ancak 
bu bitkilerin ticaretinin yapılmadığını 
ifade eden Yücel “Türkiye, 3 bin çeşit 
endemik bitki çeşidine sahip bir ülke 
fakat baktığımızda çevremizde gördü-
ğümüz bitkilerin büyük bir çoğun-
luğu yurt dışından gelen bitkiler. Biz 
öğrencileri, kişileri bilgilendirerek bu 
bitkilerin Türkiye ekonomisine katkıda 
bulunmasını sağlamak istiyoruz.” diye 
konuştu.

Prof. Dr. Yücel yaptığı sunumla Tür-
kiye süs bitkilerinden örnekler verdi. 
Konukların yorum ve sorularıyla sona 
eren seminerin ardından, Öğrenci Mer-
kezi Fuaye Alanı’ndaki “Türkiye’nin 
Süs Bitkileri” sergisi gezildi.

Sergide Türkiye’nin çeşitli yerlerinde 
Prof. Dr. Ersin Yücel’in çektiği süs bit-
kilerinin fotoğrafları 
yer alıyor. Sergide 
yer alan ve 
bugüne kadar 
çoğu görülme-
yen ya da farklı 
isimlerle bilinen 
süs bitkileri ko-
nukların büyük 
ilgisini çekti. 

Başarılı öğrencilere ödül

Meral TOSUN 
■ Eğitim Bilimleri Enstitüsü Müdürü 
Prof. Dr. H. Ferhan Odabaşı,  görevini 
Prof. Dr. Esra Ceyhan’a törenle dev-
retti. Eğitim Bilimleri Enstitüsünde 8 
Ocak günü gerçekleşen törene, mü-
dür yardımcıları Doç. Dr. Abdullah 
Kuzu, Doç. Dr. Oktay Cem Adıgüzel ve 
enstitü çalışanları katıldı. 

Prof. Dr. Esra Ceyhan törende yap-
tığı konuşmada “Herkesin kendi iş 
ahlakı vardır ve ona göre sorumluluk-
larını yerine getirir. İyi bir ekip olduğu 
zaman da yöneticilerin işi kolaydır. 
Umut ediyorum burada da böyle bir 
uyumu sağlarız. Huzur çok önemli, 
güven çok önemli, herkesin kendini 
güvende hissetmesi üretici olmamız 
için çok önemli. Burası bilgi üreten 
bir enstitü, araştırmaların niteliğini 
ve niceliğini artıran bir birim. Üniver-
sitenin bilgi birikimine katkı getirmek 
ve öğretmen yetiştirmek bizim için 
çok önemli. Bu alana bilgi üretmek 
bu nedenle de çok heyecan verici. 
Burada olduğum sürece bu işleri or-
ganize etmek ve hocamın ekibinin 
yaptıklarını devam ettirebilmek için 
elimden geleni yapacağım.” dedi.

Prof. Dr. Ferhan Odabaşı ise konuş-
masında şunları söyledi:

“Eğitim Bilimleri Enstitüsü, tüm 

enstitüler gibi en önemli işi yapar 
bir üniversitede çünkü yeni akade-
misyenler yetiştirmek zorundadır. 
Yüksek lisans ve doktora aracılığıyla 
bir üniversitenin kurum kimliğini be-
lirleyici ve kurum niteliğini artırıcı ça-
lışmaların yapıldığı bir yerdir. Üniver-
sitenin can damarları yüksek lisans 
ve doktora eğitimi veren enstitüler-
dir. Anadolu Üniversitesi, benim çok 

yürekten sevdayla bağlı olduğum bir 
kurum. Anadolu Üniversitesine hiz-
met etmiş olmaktan ve bir dönemi 
bitirmiş olmaktan gurur duyuyorum, 
sevinç duyuyorum ve o dönemin 
yeni yöneticisi olarak da hem çok sev-
diğim bir meslektaşım hem kardeş 
olarak gördüğüm sayın Prof. Dr. Esra 
Ceyhan’ın bu göreve gelmesinden ay-
rıca çok mutluluk duyuyorum.”

Bayrak şimdi Prof. Dr. Esra Ceyhan’da

Prof. Şölenay dekanlığı törenle devraldı

“Türkiye’nin 
Süs Bitkileri” 
sergi ve 
semineri

“Çalışan 
Gazeteciler 
Gününü 
kutluyorum”

Ali Şimşek 
ISTR Ödül 
komitesinde

Prof. Dr. 
Ali Şimşek

Prof. Dr. 
Ersin Yücel
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Anıl AKSOY 

■ Eskişehir Meslek Yüksekokulunun 
(EMYO) düzenlediği “Beslenme ve Kali-
teli İş-Yaşam” konferansına, Beslenme 
ve Diyet Uzmanı Prof. Dr. Muazzez 
Garipağaoğlu “Yemek Yapanlar 
Neden Beslenme Bilgisi Edin-
melidir?” başlıklı konuşmasıy-
la konuk oldu. 

Garipağaoğlu, 8 Ocak günü 
EMYO Seminer Salonu’nda 
gerçekleştirilen etkin-
likte, sağlıklı beslen-
menin hayat stan-
dartlarına etkisini, 
doğru beslenme-
nin gerekliliklerini 
ve sağlığı korumak 
için nasıl beslen-

mek gerektiğini anlattı.
Beslenme ile ilgili kronik hastalıkları 

‘kardiyovasküler hastalıklar, hipertan-
siyon, diyabet, kanser, osteoporoz’ 
şeklinde sıralayan ve “Can boğazdan 

gelir, boğazdan da gider.” diyen 
Garipağaoğlu, dünya nüfu-
sunun zenginleşerek daha 
konforlu bir hayat sürme-
siyle besin değeri düşük be-

sinlerin tüketiminin artığını 
ve daha hareketsiz bir yaşam 

sürüldüğünü söyledi. 
Garipağaoğlu, bunun 

sonucunda hipertan-
siyon, hiperlipidemi, 
atheroskleroz, bazı 

kanser türleri, sin-
dirim sistemi 

hastalıkları, alerjik hastalıklar, osteopo-
roz ve obezite gibi hastalıklarda artış 
görüldüğünü ifade etti. Garipağaoğlu, 
gelişmekte olan ülkelerde açlığın, ye-
tersiz ve dengesiz beslenmenin sık 
görüldüğüne dikkat çekerek buralarda 
büyüme ve gelişme bozukluğu olan ço-
cukların fazla olduğunu ve bunlarda vi-
tamin eksikliğine bağlı raşitizm, göz ve 
cilt bozukluklarının daha çok meydana 
geldiğini kaydetti.

“Renkli Beslenin”

Meyve ve sebzelerin sağlık açısından 
önemini vurgualayan Garipağaoğlu, 
meyve ve sebzelerdeki renk çeşitliliği-
ne dikkat çekerek bu tür gıdaları her 
zaman tüketmemiz gerektiğini söyledi. 
Garipağaoğlu “İnsan vücudunu bir ara-

ba gibi düşünün. Yakıt olarak ne kulla-
nırsınız? Doğru bir yakıt kullanmazsa-
nız araba bozulur. Tamir edebilirsiniz 
ancak vücut için geri dönüş çok zordur. 
Faturası ağır olur.” şeklinde konuştu. 
Garipağaoğlu ayrıca kafeinin uyku bo-
zukluğu ve strese, alkolün ağız kanseri 
ve karaciğer rahatsızlıklarına, tuzun ise 
yüksek tansiyona neden olduğunu be-
lirtti. Prof. Dr. Garipağaoğlu son olarak 
doymuş yağ oranı yüksek besinlerin 
ve kızartılmış yiyeceklerin sürekli tü-
ketilmesi durumunda kalp ve damar 
hastalıklarına davetiye çıkarıldığından 
bahsetti. 2. Dünya Savaşı’yla gelen kıt-
lık sonrası Avrupa’da artan obeziteyle 
mücadelede Akdeniz ülkelerinin zeytin-
yağına dayalı beslenmelerinin faydalı 
olduğunu vurguladı.

“Zenginlik ile hastalıklar da arttı”

Tümsev SAYAR 

■ Eskişehir Yöneticiler Derneği (ES-
YÖNDER) yönetim kurulu üyeleri, 10 
Ocak günü Rektör Prof. Dr. Naci Gün-
doğan’a tebrik ziyaretinde bulundu.

Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Halil 

Çankaya ve yönetim kurulu üyeleri, 
Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan’a 
yeni görevinde başarılar diledi. Dr. 
Çankaya, ziyaret ile ilgili olarak “ES-
YÖNDER, ilimizde pek çok resmî ve 
sivil kurumun yöneticilerinden olu-

şuyor. Eskişehir’in temel sorunlarıyla 
ilgileniyor ve bu konuda ülkemizin 
güzide üniversitelerinden birisi olan 
Anadolu Üniversitesinin bilgi ve tec-
rübelerinden yararlanabiliriz.” dedi.

Rektör Gündoğan, ESYÖNDER yö-

netiminin ziyaretinden ve kendileri-
ni tanımaktan son derece memnun 
olduğunu ve ileride kendileriyle daha 
sık görüşüp birlikte çalışma fırsatını 
değerlendireceklerini, bundan da 
mutluluk duyacaklarını belirtti.

Tümsev SAYAR Çankaya ve yönetim kurulu üyeleri, şuyor. Eskişehir’in temel sorunlarıyla netiminin ziyaretinden ve kendileri-

ESYÖNDER’den Rektör Gündoğan’a ziyaret

Onur ŞEN 

■ İstatistik ve Ar-Ge Kulübünün düzen-
lediği “YDS’nin Püf Noktaları ve Hafıza 
Teknikleri” adlı seminer, 7 Ocak günü 
Öğrenci Merkezi Salon 2009’da gerçek-
leştirildi. Etkinliğe konuşmacı olarak 
YESDİL kurucularından Muhammed 
Özgür Yaşar ve YESDİL eğitmenlerin-
den Yavuz Sabuncu katıldı.

Yavuz Sabuncu, Yabancı Dil Bilgisi 
Seviye Tespit Sınavı (YDS) hakkında 
merak edilen soruları yanıtladı. “YDS, 
ÖSYM tarafından İlkbahar ve Sonba-
har Dönemi olmak üzere yılda 2 defa 
yapılan, 80 sorusu olan akademik 
bir sınavdır. Tıpkı KPDS ve ÜDS’de de 
olduğu gibi bu sınavda da yanlışlar 
doğruyu götürmemektedir.” diyen Sa-

buncu, adaylara süreyi idareli kullan-
maları gerektiğini söyledi.

“Bizler, bırakın başka dilde oku-
mayı, kendi dilimizde bile okumayı 
sevmeyen insanlarız.” diyen Sabun-
cu, sınavdaki uzun pa-
ragraf sorularına 
dikkat çekerek 
adayların, pa-
ragraf sorularını 
okurken tam 
olarak anlaması 
gerektiğini 
b e l i r t t i . 
Sabuncu, 
Yabanc ı 
Dil Bilgi-
si Seviye 

Tespit Sınavı İlkbahar Döneminin 6 
Nisan’da, başvurularının ise 3-6 Şu-
bat günleri arasında; Sonbahar Dö-
neminin ise 6 Eylül’de, başvuruları-
nın da 30 Haziran-9 Temmuz günleri 

a r a s ı n d a 
yapılabi-

leceği-
ni an-

lattı.

Muhammed Özgür Yaşar ise öğ-
rencilere Mega Hafıza Teknikleri 
hakkında bilgiler verdi. İngilizce’de 3 
bini aktif kelime olmak üzere 800 bin 
kelime olduğunu vurgulayan Yaşar 
“Bu aktif kelimeleri bilen kişiler, yurt 
dışına gittiklerinde kendilerini rahat-
lıkla anlatabilir ve Yabancı Dil Bilgisi 
Seviye Tespit Sınavı'nda iyi sonuçlar 
alabilir.” dedi. İngilizce kelimeleri, 
Türkçedeki yakın kelimelerle cümle 
içinde kullanarak bir hafıza tekniği 
oluşturan Yaşar, sunumunun ardın-

dan, çok zor ezberlenebilecek 
kelimelerin bu hafıza tekniği-

ni kullanarak kısa bellekten 
uzun belleğe alınabileceğini 
dile getirdi.

“Kendi dilimizde bile okumayı sevmiyoruz”

Yavuz Sabuncu Muhammed Özgür Yaşar

Prof. Dr. 
Muazzez Garipağaolu

Kişiler arası 
çatışma 
semineri■ Burak ACAR

Spor Bilimleri Fakültesi tarafından Yıllık Komitesi 
(YILKOM) etkinlikleri kapsamında düzenlenen spor 
karşılaşmalarında kupalar sahiplerini buldu. 

Spor Bilimleri Fakültesi Çok Amaçları Salonda 14 
Ocak günü yapılan fi nal karşılaşmalarında salon 
futbolu (futsal) ve duvar tenisi (squash) maçlarında 
ilk üç dereceye girenler belli oldu. Futsalda Pekmez 

Takımı, ZZ Spor, Gol Olur; squash kadınlarda Der-
ya Ateş, Didem Yıldırım, Gül Başol ilk üç sırayı alan 
isimler oldu. Squash erkeklerde ise Sefer Yolaçan, 
Murat Özkan ve M. Ali Kısa madalya kazandı.

YILKOM turnuvasında kupalar sahiplerini buldu

■ Türkiye’nin en büyük sınav orga-
nizasyonlarından biri için hazırlıklar 
tamamlandı.  Türkiye genelinde ve 
KKTC’de 98 merkezde yapılacak olan 
Açıköğretim, İktisat ve İşletme Fakültesi 
Güz Dönemi Dönem Sonu Sınavları 25-
26  Ocak günlerinde gerçekleştirilecek. 

Sınavlara toplam 1 milyon 378 bin 
896 öğrenci girecek. Dört oturumda 
sınava girecek toplam öğrenci sayısı ise 
3 milyon 637 bin 849 olacak. Sınavda 
313 farklı soru kitapçığında 1453 farklı 
derse ait sorular yer alacak. 

Sınavlarda yedeklerle birlikte toplam 
3 milyon 785 bin 369 soru kitapçığı 
ve aynı sayıda cevap kağıdı kullanıla-
cak.  Sınav ayrıca 156 cezaevinde de 
gerçekleştrilecek ve sınava 2 bin 200 
öğrenci katılacak. Sınava girecek engelli 
öğrenci sayısı ise 3 bin 457. Sınav 3 bin 
240 farklı bina, 53 bin 857 farklı salon 
ve toplam 10 bin 577 bina ve 198 bin 
519 salonda gerçekleştirilecek. 

Sınavda 330 üniversite temsilcisi, 
324 idari üniversite temsilcisi, 45  sınav 
evrakı nakil görevlisi, 30 şoför olmak 
üzere Üniversitemizden toplam 729 
kişi görev alacak. Sınavda 95 il sınav 
koordinatörü, 97 il sınav koordinatör 
yardımcısı,  109 koordinatörlük perso-
neli, 10 bin 577 bina sınav sorumlusu, 
11 bin 658 bina sınav sorumlusu 
yardımcısı, 10 bin 577 bina yöneticisi, 
173 bin 107 salon başkanı, 184 bin 350 
gözetmen ve diğer görevlilerle birlikte 
toplam 510 bin 392 kişi görev yapacak.

Bunları Unutmayın!

Öğrencilerin sınavlara girebilmesi 
için sınava ait giriş belgesi, öğrenci kim-
lik kartı veya belgesi, fotoğraflı ve onaylı 
kimlik belgesi mutlaka yanlarında 
bulunmaları gerekiyor. Sınava gelirken 
öğrencilerin yanında bulundurmaması 
gerekenler ise şunlar:

Cep telefonu, telsiz, çağrı cihazı vb. 
iletişim araçları., Dersle ilgili her türlü ki-
tap, not vb., Fotoğraf makinesi, kamera 
vb. görüntü kaydetmeye yarayan ci-
hazlar,  Databank, taşınabilir bilgisayar 
vb. veri depolamaya elverişli elektronik 
cihazlar, Ruhsatlı veya ruhsatsız her 
türlü silah.

Büyük sınav 
için hazırız

■ Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezinde, 8 Ocak günü gerçekleşti-
rilen “Kişiler Arası Çatışma ve Çatışma 
Çözme Teknikleri” konulu seminere 
öğrenciler aktif katılımda bulundu. Se-
mineri hazırlayan Uzman Nilüfer Çetin, 
günlük hayatta sıklıkla içinde bulundu-
ğumuz çatışma durumunu, kişiler arası 
farklılıkların ve yaşanan uyuşmazlıkla-
rın meydana getirdiği anlaşmazlıklar 
olarak tanımladı. Bir çatışma durumuy-
la karşı karşıya kalındığında bireylerin 
olumsuz duygular hissettiğini belirten 
Uzman Çetin “Çatışma içindeki birey 
çatışmayı çözme konusunda isteksiz 
davranışlar sergileyebilir; savunma-
ya geçebilir, görmezden gelebilir, 
kaçabilir.” diyerek bireylerin olası 
davranışlarına değindi. Çetin “Eğer 
çatışmalar yaşanmazsa sorunlar da 
ortaya çıkmaz. Aslında sorunlar hep 
vardır; çatışmalar onları ortaya çıkarır. 
Çatışmaları çözebilirseniz, sorunları da 
çözmüş olursunuz.” dedi.
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Burak ACAR 

■ Birleşmiş Milletler Kadının İnsan 
Haklarının Geliştirilmesi Ortak Prog-
ramı Sabancı Vakfı Hibe Programı 
kapsamında Eskişehir Soroptimist 
Kulüp İş ve Meslek Kadınları Der-
neği “Toplumsal Cinsiyete Duyarlı 
Bütçeleme” konusundaki projesinin 
atölye çalışmalarına İletişim Bilimleri 
Fakültesi (İBF) ev sahipliği yaptı. İBF 
Dekanlık Toplantı Salonu’nda 8 Ocak 
günü açılışı gerçekleştirilen atölye 
çalışmaları 10 Ocak günü sona erdi.

Projenin Hedefi

Yapılan atölye çalışmaları hakkın-
da bilgiler veren Eskişehir Soropti-
mist Kulübü Başkanı Vicdan Uğurlu 
şunları söyledi: “Bu projede hedef; 
Eskişehir kentinde yerel yönetim-
lerin bütçelerini toplumsal cinsiyet 
eşitliği duyarlılığıyla takip edecek, 
harcamaların yerel düzlemde 
kadın-erkek eşitliği eksenli yapılıp 
yapılmadığını değerlendirecek eşit-
liği önceleyen bir bütçe planlaması, 
harcamalar konusunda denetleme 
ve lobi faaliyetleri yürütecek bir plat-
formun kurulması ve bu platformun 
güçlendirilmesidir.”

Platform Nasıl Oluşturuldu?

Anadolu Üniversitesi Kadın 
Çalışmaları Uygulama ve Araştırma 
Merkezi (AKAUM) Müdürü Doç. Dr. 
İncilay Cangöz ise “Bu platform Eski-
şehir’deki sivil toplum kuruluşları ve 
kamu kuruluşlarında bütçe konu-
sunda çalışan birer idari personel 
ile yönetici davet edilerek yapılan 
arama konferansında kurulmuştur. 
Platform arama konferansına katılan 
gönüllülerden oluşturuldu çünkü 
sivil toplum ile kamu kuruluşlarının 
bir arada eşitlikçi bir bütçeyle birlikte 
çalışması hedeflenmekte ve destekle-
mektedir.” dedi. 

Osmangazi Üniversitesi Kadın 
Araştırmaları Uygulama ve Araştırma 
Merkezi (ESKAM) Müdürü Doç. Dr. 
İnci Parlaktuna ise bu proje sahibi-
nin Eskişehir Soroptimist Kulübü 
olduğunu ama Eskişehir Büyükşehir 
Belediyesi, Osmangazi Üniversite-
si ve Anadolu Üniversitesi Kadın 
Çalışmaları Merkezleri olan ESKAM 
ve AKAUM’un da paydaş olarak yer 
aldıklarını belirtti. 

Ekip BM’den Eğitim Aldı

Parlaktuna, kentte hem proje 
yürütücülüğü hem de bütçe yapma 
ve kullanmada toplumsal cinsiyet 
eşitliği amacıyla iyi bir çabanın 
başladığını ifade etti. Atölye çalışma-
larında İstanbul Üniversitesi Siyasal 
Bilgiler Fakültesinden Yrd. Doç. Dr. 
Özgün Akduran ve Bilgi Üniversitesi 
İletişim Fakültesi Öğr. Gör. Laden 
Yurttagüler’in de eğitimci olarak yer 
aldığını dile getiren Doç. Dr. Par-
laktuna, ayrıca projede görev alan 
ekibin de Birleşmiş Milletler Kalkın-
ma Programının  (UNDP) hazırladığı 
toplumsal cinsiyet eşitliğine duyarlı 
bütçeleme konusunda eğitim aldıkla-
rını sözlerine ekledi.    

Toplumsal 
cinsiyete 
duyarlı 
bütçeleme 
tartışıldı

Ramazan BALI 

■ Karikatür Sanatını Araştırma 
ve Uygulama Merkezi tarafından 
düzenlenen ve Arş. Gör. Aykut Alp 
Gürel ile Duygu Bircan’ın ortak çalış-

malarından oluşan “Külliyen Kil ile 
Yün” sergisi, 7 Ocak günü açıldı. Eği-
tim Karikatürleri Müzesi’nde açılan 
sergiye Eskişehir Vali Yardımcısı Dr. 
Ömer Faruk Günay, Rektör Yardım-

cısı Prof. Dr. Zafer Asım Kaplancıklı, 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Recai Dönmez ve 
davetliler katıldı. Katılımcılar, sergiye 
yoğun ilgi gösterdi.

Irmak DAĞ 

■ Bilgisayar Kulübü, 9-10 Ocak 
günlerinde Uca Entertainment ve 
Studio Baraka iş birliğiyle dünya 
müzik endüstrisi tarafından en çok 
tercih edilen profesyonel müzik 
prodüksiyon programı olan Logic 
Pro eğitimini üyeleriyle buluşturdu. 
Özel firmalar tarafından binlerce lira 
ödeyerek alınabilen bu özel eğitim 
hizmeti, üyelere Müzik Prodüktörü 
Hüseyin İpek’in anlatımıyla ücretsiz 
olarak sunuldu.

Bulunmaz Bir Fırsat

Sınırlı bir kontenjan ile yürütülen 
eğitim sonrasında, Proje Koordi-
natörü Fikret Can Uça “Bu proje 
ile yeni müzik prodüktörlerinin 
bulunması, desteklenmesi ve ilk 
adımlarını profesyonel bir eğitimle 
atmalarının sağlanması hedef-
lenmiştir. Yolun başındaki yeni 
yetenekler için bulunmaz bir fırsat 
olan eğitimimiz, umarız ki katılım-
cılar açısından fayda sağlamıştır.” 
şeklinde konuştu.

Son olarak ise tüm katılımcılara ve 
proje destekçilerine teşekkürlerini 
ileten Uça şunları söyledi: 

“Bu özel eğitimi öğrencilerle bu-
luşturmamıza vesile olan Anadolu 
Üniversitesine, Bilgisayar Kulübüne, 
Görsel İletişim Sorumlusu Arda 
Suat Işıl’a, eğitim için Uca Enterta-
inment’a, Volkan Uça’ya, Hüseyin 
İpek’e ve son olarak tüm değerli ka-
tılımcılarımıza teşekkür ediyoruz.”

Pagowski’nin afi şleri 
sergileniyor

Onur ŞEN 
■ Eczacılık Fakültesi Mezunları Derne-
ğinin geçen yıl Ekim ayında kurduğu 
Türk Sanat Müziği (TSM) Korosu, her 
Pazartesi akşamı sanat müziğine gönül 
verenleri bir araya getiriyor. Çalışmala-
rını tüm hızıyla sürdüren ekip, ilk kon-
serini nisan ayında gerçekleştirecek.

Sosyal Yaşama Katkı

Derneğin Yönetim Kurulu Başkanı 
ve Eczacılık Fakültesi Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Asiye Meriç “Mezunlar Derne-
ği” çatısı altında ilk defa böyle bir ko-
ronun kurulduğunu belirtti. Koronun 
kuruluşuyla ilgili olarak “Dernek tüzü-

ğümüze göre, üyelerimiz, mezunları-
mız ile gelecekte meslektaşımız olacak 
öğrencilerimiz arasında sevgi, saygı, 
hoşgörü, yardımlaşma ilkelerine zemin 
hazırlamak ve sosyal dayanışma tesis 
etmek amacıyla bu koroyu kurma ka-
rarı aldık. Koromuzun kuruluşundan 
sonra bizlere destek olan diğer meslek 
gruplarından sanat müziği dostlarını 
da korist-solist olarak kadromuza dâhil 
ettik. Çalışmalarımız, büyük keyif için-
de gerçekleştirilmekte ve üyelerimizin 
sosyal yaşamına katkı sağlamaktadır. 
İlk konserimizi, 14 Mayıs Eczacılık 
Günü kapsamında gerçekleştirmeyi 
planladık ancak mayıs ayındaki yoğun-

luk nedeniyle konserimizi nisan ayına 
almakta karar kıldık. İlk konserimizde 
yeni, genç ve güçlü seslerimizle ilk sına-
vımızı başarıyla vereceğimize inanıyo-
ruz. Tüm sanat müziği severleri, gerek 
çalgıları gerek yorumları gerek alkışları 
ile koromuza destek vermeye davet 
ediyoruz.” dedi.

İlk Konser Nisanda

Konserin şefliğini üstlenen ve aynı 
zamanda Makine Mühendisleri Oda-
sı Eskişehir Şubesi Türk Sanat Müziği 
(TSM) Korosu ile Türkiye Eğitim Gönül-
lüleri Vakfı (TEGV) Eskişehir Şubesi TSM 
Korosu’nun da şefi olan Cem Aksu ise 

“6 Nisan günü gerçekleştireceğimiz 
konserimiz 3 bölümden oluşacak. 
İlk bölümde, Nihavent makamından 
eserler seslendireceğiz. İkinci bölüm-
de, eczacı bestekârlarımızdan Ecz. Erol 
Bingöl’ün bestelerinin ağırlıklı olduğu 
şarkılar söyleyeceğiz. Son bölümde ise 
Ecz. Erol Bingöl ve eşi besteci Nilgün 
Aygül Bingöl’ü sahneye davet edece-
ğiz. TRT İstanbul Radyosu Kadrolu Ses 
Sanatçıları olan Bingöller, 3. ve son bö-
lümde bizlere konser verecekler. 6 Ni-
san günü Sinema Anadolu’da verilecek 
konserimizde, tüm sanat müziği sever 
dostlarımızla bir arada olmayı gönül-
den istiyoruz.” şeklinde konuştu.

Bilgisayar 
Kulübünden 
Türkiye’de 
bir ilk

Bu sergi 
“Külliyen 

Kil ile Yün”

Eczacılık mezunlarından 
Türk Sanat Müziği korosu
Eczacılık mezunlarından 
Türk Sanat Müziği korosu
Eczacılık mezunlarından 
Türk Sanat Müziği korosu

■  Anadolu ve Işık Üniversiteleri Güzel Sanatlar Fakültelerinin iş birliğiyle açılan ve Andrzej Pagowski’nin 39 
eserinden oluşan “Afi şler” isimli sergi Üniversitemizde sanatseverlerin beğenisine sunuldu.  7 Ocak günü 
Kütüphane ve Dokümantasyon Merkezinde sanatseverlerle buluşan sergi, 14 Şubat’a kadar açık kalacak.



■ Aşçılık okulu fikri nasıl oluştu?
Amerika’dan geldiğimde ilk oto-

mobil işine başladım. Otomobil 
bayiliğim ve onun türevleri vardı 
fakat son zamanlar Türkiye’deki 
krizler yüzünden otomobil işi ya-
vaşlamıştı. Bir gün çok sevdiğim 
dostum Tuğrul Şavkay’la sohbet 
ediyorduk. Onun ‘Burada çok gü-
zel kafe  olur’ sözüyle yola çıkıp 
önce restoran işine girdim. Bir, iki, 
üç derken restoranların adedi art-
tı fakat bu restoranların işletmele-
ri sırasında dikkatim her zaman 
içerdeki o iş bilmezliğe, o beceri 
eksikliğine gitti. O alaylı yetişmiş 
şefler, o işini iş olarak algılamayan 
garsonlar, yaptıkları işleri meslek 
olarak değil kaderin bir 
cilvesi olarak adlandırı-
yorlardı. Sadece aşçılığı 
meslek olarak görüyorlar-
dı fakat onun da bir eği-
timi yoktu. Yiyecek içecek 
alanında olduğum ve bu 
alanda bir eğitim boşluğu 
hissettiğim için bu yolda 
bir okul projelendirdim. 
Önce kafamda, sonra bina-
da, şimdi de yaşıyorum.

■ Mutfak Sanatları Akade-
misinin  ve sizin hedefleri-
niz neler?

MSA’nın gizli bir hedefi 
var içinde. Hayatında olup 
bitenleri kendisi yönlen-
direbilecek yüreği olan in-
sanlara, yani ben bankacı 
olmak istemiyorum ben aşçı 
olmak istiyorum diyebilen 
insanlara bu eğitimi onların 
aklındaki limitinde ötesinde 
verebilecek bir sistem ortaya 
koyabilmek. Benim hedefim 
ise yaptığım işi iyi yapmak.

■ Okulunuzda şu anda hangi bö-
lümler mevcut?

Yiyecek içecek işletmeciliği, te-
mel aşçılık eğitimi, temel pastacı-
lık eğitimi, barmen eğitimi, sofra 
adabı ve ağırlama sanatı, yiyecek 
ve içecek fotoğrafçılığı, ileri seviye 
programlar, gençler için program-
lar var. Bir de şu an yeni aldığımız 
dünyanın en iyi aşçılarından biri 
olan Jamie Oliver’ın bir programı 
var. Gençler için, yemek yapması-
nı, alışveriş yapmasını ve hayatı 
boyunca sağlıklı beslenmesini öğ-
reten bir program bu. 

■ Bugüne kadar kaç mezun verdiniz?
4320 mezun vermişiz şimdiye 

kadar. Her dönem 204 profesyo-
nel öğrencimiz aşçılık ve pasta ek-
mekçilikte okuyor, tabii bizde se-
nede 3 dönem var toplamda 612 
öğrenci ediyor. Diğer bölümlerde 
okuyan öğrencileri de ekleyince 
850’nin üzerinde bir profesyonel 
öğrenci adedimiz oluyor, tabi bun-
ların hepsi mezun oluyor değil. 
MSA’nın öğrencisi olmak kendi-
ne göre zor, MSA’dan mezun ol-
mak daha da bir zor. Derslerimizi 
mümkün olduğunca uluslararası 
standartlarda bazen uluslararası 
standartlarında üzerinde vermeye 
özen gösteriyoruz. 850 küsür pro-
fesyonel öğrenci ve senede 10 bin 

küsür amatör mutfak meraklısını 
ağırlıyoruz.

■ Bir röportajınızda Türk mutfağı-
nı dünyaya tanıtmak istediğinizi 
söylemiştiniz. Bunun için çalışma-
larınız nasıl?

Şimdi Türk mutfağıyla ilgili be-
nim söylediklerim bizim insanı-
mızın hoşuna giden şeyler değil. 
Bizim mutfağımız öyle dünyanın 
en önemli 3 mutfağından biri filan 
da değil. Benim tanıdığım hiçbir 
uluslararası aşçının Türk mutfa-
ğı hakkında bir bilgisi yok. Türk 
mutfağında da zaten şiş kebap ve 
dönerden başka bir şey bilmiyor-
lar çünkü yağlı pis, kötü koşullar-
da Türk bile olmayan insanların 
açtığı Türk lokantalarından tanı-
yorlar mutfağımızı. Onların Ana-
dolu mutfağının güzelliklerinden 
veya İstanbul etrafındaki saray 
mutfağının güzelliklerinden hiç 
haberleri bile yok. İnanmadığım 
ve yaygın düşünülen bir konu 
daha yurt dışında Türk lokantaları 
açmakta Türk mutfağını tanıtma-
mızı sağlamaz. 40-50 tane Türk 
restoranının açılması çok büyük 
bir efor olabilir fakat mutfağımı-
zı tanıtmaz. Bakın ne olur biliyor 
musunuz? Dünyada aşağı yukarı 
100’e yakın saygın olan ve o say-

gınlığın etrafında dolaşan 1000’e 
yakın aşçılık okulu var. Bir aşçılık 
okuluna geldiğiniz zaman eğitim 
şöyle cereyan ediyor, bu eğitimin 
uzun bir yüzdesinde temel aşçılık 
ve temel pastacılık eğitimini öğre-
niyorsunuz, sonlarına doğru ise 
dünya mutfakları hakkında bilgi 
edinmeye başlıyorsunuz. Bizdeki 
eğitimi kabaca anlatırsam eğiti-
mimiz 8 ay ise bunun 6 ayı temel 
aşçılık eğitimi öğreniyorsunuz on-
dan sonraki 2 ay ise İtalyan mut-
fağı, Fransız mutfağı, Çin mutfağı 
vs. öğreniyorsunuz fakat bunları 
öğrenince siz bir Çin mutfağı uz-
manı ya da eksperi olmuyorsunuz. 
Onların kültürlerine akseden ve 
onların kahraman yemekleri olan 
bazı yemekleri öğreniyorsunuz. 
Yani genel olarak sizin dünya mut-
faklarını öğrendiğiniz bir bölüm 
oluyor bu okullarda ama dünya-
daki hiçbir okulda bu süreçte o 
bizim yere göğe sığdıramadığımız 
Türk mutfağı eğitimi yok. Peki biz 
ne yaptık oturduk; yaklaşık 5 sene 
Anadolu mutfakları ve Türk mut-
fağı konusunda bilgiler topladık. 
Ondan sonra oturduk bunları aka-
demik bir yapıya oturttuk ve ulus-
lararası anlatılabilir, eğitim veri-
lebilir bir kıvama getirdik. Ondan 

sonrada bunun patentini aldık. 
Yaptığımız bu modeli dünyadaki 
iş birliği yaptığımız saygın okulla-
rın eğitim müfredatlarına yerleş-
tirdik. Dolayısıyla artık dünyadaki 
yüzlerce aşçılık okulundan binler-
ce öğrenci Türk mutfağı eğitimi de 
almış olarak mezun olacak. Şimdi 
bu adamlar zeytinyağlı fasulyeyi 
beğenip karışık dünya mutfakları-
nı barındıran bir restoran açtıkla-
rında, başlangıç yemeklerinin ara-
sına zeytinyağlı fasulyeyi koyduğu 
zaman Türk mutfağını anlamaya 
başlayacak insanlar. Yoksa orada 
burada Türk lokantasını açmak 
bizi dünyaya tanıtacak değil.

■ Bununla ilgili bir de “1939’dan 
Günümüze Yazılı Kaynaklarda Ye-
mek Kültürü Terimleri Sözlüğü” 
adlı bir çalışmanız var değil mi?

Çok haklısınız Türk mutfağı ile il-
gili lansmanımıza bu da çok iyi bir 
ekmek kadayıfına kaymak oldu. Bir 
gün MSA’da oturuyorum benim çok 
kıymet verdiğim bir kütüphaneci ar-
kadaşım geldi. Dedi ki benim böyle 
böyle bir çalışmam var, bununla il-
gili ne yapabiliriz? O çalışmayı MSA 
ile birlikte geliştirdik. Sadece çalış-
manın içeriğini değil, kullanılma 
şeklini, görselini, fontunu her şeyini 

planladık ve ortaya böyle bir ça-
lışma çıktı. 12 yıl sürdü.

■ Gelecek projelerinizden bi-
raz bahseder misiniz?

Daha MSA’nın çok yolu var. 
10’uncu senemizi kutlayaca-
ğız önümüzdeki yıl. Uluslara-
rası bir kaç önemli aktivite 
yapmak istiyoruz; seminer-
ler, öğrenci buluşmaları ve 
diğer bazı söylemek iste-
mediğim aktiviteler. Daha 
sonra ise MSA’nın bundan 
sonraki 5 senesi için yeni 
birçok proje geliştiriyoruz 
kafamızda. Binanın büyü-
mesi var, yeni dersler var, 
yeni eğitim bölümleri var. 
Tabii bu bölümler yine ser-
vis, yiyecek-içecek, ağırla-
ma sektöründe. Kısacası 
çok fazla ilgi odağımızı 
dağıtmadan ilgi alanımız 
içinde okulumuzu geliş-
tirmek var projelerimiz 
arasında. Yani kalkıp vay 
efendim aşçılık okulu 
tuttu birde marangozluk 
okulu açalım gibi proje-
lerim yok.
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Türkiye’nin ilk 
aşçılık okulu olan 
Mutfak Sanatları Akademisi’nin 
(MSA) kurucusu Mehmet K. 
Aksel, Asistan Şef Cemre Siya-
hi’nin de katılımıyla Eskişehir 
Meslek Yüksekokulunda bir 
konferans verdi. Anadolu Haber 
olarak konferans öncesinde 
Mehmet K. Aksel ile  keyifli bir 
söyleşi gerçekleştirdik. 

Şüheyda ÇAVUŞ 

Hedefi m 
işimi iyi 
yapmak

garsonlar, yaptıkları işleri meslek 
lışma çıktı. 12 yıl sürdü.

■ Gelecek projelerinizden bi-
raz bahseder misiniz?

Daha MSA’nın çok yolu var. 
10’uncu senemizi kutlayaca-
ğız önümüzdeki yıl. Uluslara-
rası bir kaç önemli aktivite 
yapmak istiyoruz; seminer-
ler, öğrenci buluşmaları ve 
diğer bazı söylemek iste-
mediğim aktiviteler. Daha 
sonra ise MSA’nın bundan 
sonraki 5 senesi için yeni 
birçok proje geliştiriyoruz 
kafamızda. Binanın büyü-
mesi var, yeni dersler var, 
yeni eğitim bölümleri var. 
Tabii bu bölümler yine ser-
vis, yiyecek-içecek, ağırla-
ma sektöründe. Kısacası 
çok fazla ilgi odağımızı 
dağıtmadan ilgi alanımız 
içinde okulumuzu geliş-
tirmek var projelerimiz 
arasında. Yani kalkıp vay 
efendim aşçılık okulu 
tuttu birde marangozluk 



■ Bilardo serüveniniz nasıl başla-
dı?

Tamamen tesadüftü. Okuldan ka-
çarak bilardo oynamaya başladım. 
Böyle olacağını, buralara geleceğini 
bilmiyordum ama beni bu işe iten 
arkadaşlarım, benim için bir kariyer 
planlaması yapmışlar. Beni yürek-
lendirdiler, ben de çok çalışan bir 
insandım kendimi geliştirdim ve çe-
şitli başarılar kazandım. 

■ Bu noktaya gelirken nelerden fe-
dakârlık yaptınız?

Hiç fedakârlık yapmadım çünkü 
yaptığının fedakârlık olduğunu dü-
şünürsen zaten başarılı olamazsın. 

■ Bugüne kadar sizi en çok gurur-
landıran başarınız ne?

Bütün başarıların dışında bunun-
la ilgili başka bir şey söyleyebilirim. 
Kendimi sürekli geliştirmek ve daha 
iyi insan olma yolunda ilerlemek 
beni daha çok gururlandırıyor. Spor-
tif başarıda gurur başka bir şey. Bir 
şeyi başarırsanız insanlar sizinle gu-
rur duyar çünkü bir branşta ülkeyi 
temsil ediyorsunuz ama ‘kendimle 
gurur duyuyorum’ falan diyemem. 
En hoşuma giden en keyif aldığım 
aktivite 2004 yılında dünyada yılın 
bilardo oyuncusu seçilmekti çün-
kü yurtdışı hikâyem 1988 yılında o 
otelde başlamıştı. 16 yıl sonra orada 
dünyada yılın oyuncusu seçilmek 
çok duygusal bir şeydi. Bende iz bı-
rakan başarılardan bir tanesidir. 

■ Türkiye’de bilardo denince akla 
gelen ilk isimsiniz. Şu an bulundu-
ğunuz konumu nasıl değerlendiri-
yorsunuz?

Sadece bilardo oynayan biri deği-
lim. Başka dallardan da beslenmeyi 
seven bir insanım. Hatta bazen ha-
yatın götürdüğü yere gitmeyi tercih 
ediyorum. Müzikle ilgileniyorum, 
oyunculukla ilgilendim. ‘Masamda 
Birikmiş Hikâyeler’ isimli, hayatımı 
anlatan bir oyun hazırladım, onu 
oynamaya başladım ama tabii ki in-
sanlar beni bilardoyla tanıdı. Sporcu 
denince bizdeki genel algı ‘önümüz-
deki maça bakacağız’ iken ben öyle 
olmak istemediğim için kendimi sü-
rekli geliştirdim.  Genel bir ezber bo-
zan hâlim var. Bulunduğum noktaya 
gelince, bilardo benim hayatımı bi-
çimlendirdi fakat bulunduğum nok-
ta sadece bilardodaki başarılarımla 
değil kişisel gelişimimle alakalı. 

■ Neden size ‘Bay Sihir’ diyorlar?
Benim yaptığım şey onlara sihir 

gibi geldiği için böyle diyorlar çünkü 

bu biraz düşünmeyle, üstüne git-
meyle, merak etmeyle ilgili bir şey. 
O insanlar hiç masanın karanlık ka-
lan kısımlarındaki vuruşlarla ya da o 
çözümlerle ilgilenmedikleri için hep 
klasik metotlarla devam ettikleri için 
ben onları ortaya çıkarınca büyücü 
oldum. Aslında bir büyü yok ortada. 
Bununla ilgili bir örnek verebilirim. 
Michelangelo’ya soruyorlar ‘Bu hey-

keli nasıl yaptın?’ diye. Michelan-
gelo ise diyor ki ‘Taşın fazlalıklarını 
aldım.’

■ Neden bilardo erkeklerde yaygın 
olduğu kadar kadınlarda da yaygın 
bir spor değil?

Bu genel bir problem, kadınlarda 
birçok şey olması gerektiği kadar 
yaygın değil. Bu durum, kadının 

sosyal hayattaki pozisyonuyla ilgili. 
Yine size bir örnek vereyim. Küçük 
bir kasaba düşünün. Kasabadaki 
herkes ailece görüşür ama kadın 
kahvehane ya da bilardo salonu gibi 
bir yerden eşini çağırmak için başka 
birinden yardım ister, içeri girmez. 
Dolayısıyla kadının sosyal hayata 
entegrasyonu ile çok ilgisi var. Bu 
durum spora da yansıyor, iş haya-
tına da. Ben kesinlikle böyle bir şey 
olmasını istiyorum, kadınla aramda 
hiçbir fark görmüyorum. 

■ Kadınları bu spora yönlendirmek 
için ne yapılabilir?

Yıllarca çok yönlendirdim. 1994-
1995 dönemlerinde bilardo çok po-
pülerdi. Neredeyse bütün şehirlerin 
merkezlerinde bilardo salonları var-
dı. İnsanlar bugün kafeye gider gibi 
kızlı erkekli bilardo salonuna gider-
di. Daha sonra federasyondaki arka-
daşlarımızın bakış açısından dolayı 
bilardo biraz farklı bir giysi giydi ve 
biraz daha kahve oyunu gibi algılan-
maya başlandı. Hâlbuki ben o algıyı 
çoktan değiştirmiştim. 1990 yılında 
benim de ortağı olduğum bir bilardo 
salonunda haftada 3 gün kadınlara 
ücretsiz ders veriyordum ve 95 öğ-
rencim vardı. Bilardo erkeğin ‘Hadi 
hanım ben kahveye bilardo oyna-
maya gidiyorum.’ diyeceği bir şey 
değildir, sosyal bir aktivitedir ve bir-
likte yapılabilir. 

■ Yurt dışında çok fazla bulunuyor-
sunuz. Bunun kişisel gelişiminize ne 
gibi katkıları oluyor?

Bir yeri gezmek, kültürünü öğ-
renmek bakış açınızı genişletir. Ben 
öğrenmeye açık bir insan olduğum 
için gittiğim yerlerden besleniyo-
rum. Hâlâ öğreniyorum ama deza-
vantajları da var. Medeni ülkelere 
gidip orada uzun süre kaldığınız za-
man buraya döndüğünüzde bazı ko-
nularda sıkıntı yaşayabiliyorsunuz; 
insanların birbirine olan tavırları, 
trafikteki durum gibi. Bizim ülke-
mizde neden öyle olmadığını sorgu-
layabiliyorsunuz. 

■ Son olarak, Kişisel Gelişim Zirvesi 
etkinliğini nasıl buldunuz?

Karşılıklı çok güzel reaksiyonlar 
oluştu. Seyircinin seviyesi önemli bir 
etken. Ben çok keyif aldım.

“Bilardo erkeğin ‘Hadi hanım ben 
kahveye bilardo oynamaya gidiyorum!ʻ 

diyeceği bir şey değildir, sosyal bir 
aktivitedir ve birlikte yapılabilir.”
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Semih Saygıner, 
Türkiye’de bilardo 
denince akla gelen ilk isim. Daha 
önce kimsenin denemediği vu-
ruş teknikleri gerçekleştirdiği için 
‘Bay Sihir’ olarak da anılıyor. Ka-
riyer Kulübünün Kişisel Gelişim 
Zirvesi etkinliğine konuk olan 
Semih Saygıner ile yaptığımız 
söyleşiyi keyifle okuyacaksınız.

İrem ENGİN

Bilardo hayatımı biçimlendirdi
Emre Hüseyin YİĞİT 

■ Anadolu Üniversitesi Spor Bilimleri 
Fakültesi, 22 Aralık günü Türkiye Millî 
Olimpiyat Komitesi (TMOP) tarafından 
gerçekleşen “Spor Gönüllülüğü” adlı 
eğitime ev sahipliği yaptı. Millî Olim-
piyat Komitesi eğitmenleri Gamze 
Dinçbaş ve Mehmet Sıraç Akpınar 
liderliğinde yapılan yaklaşık 50 kişinin 
katıldığı eğitim; açılış, gönüllü ve gö-
nüllülük, takım çalışması, iletişim, kül-
türlerarası öğrenme ve değerlendirme 
olmak üzere 6 oturumdan oluştu.

İlk eğitim aşamasına katılıp belirle-
necek olan ikinci eğitim aşamasını da 
tamamlayan gönüllüler, TMOP tarafın-
dan Türkiye’de gerçekleşecek çeşitli 
spor organizasyonlarında görevlendi-
rilmeye başlayacak. Spor Gönüllülüğü 
Eğitim Programı, ulusal ve uluslara-
rası spor organizasyonlarında yer 
alacak donanımlı, tecrübeli ve yetkin 
gönüllülerden oluşan bir gönüllü 
havuzu kurma amacını taşıyor.    

Gönüllü ve gönüllülük kavramının 
üzerinde oldukça duran TMOP eğit-
menleri, katılımcılara çeşitli kavram 
oyunları hazırlayarak gönüllülük 
eğitiminin daha öğretici olmasına 
olanak sağladı. Eğitmenler, takım ça-
lışmasının önemi ve gerekliliklerinden 
bahsederek katılımcılara “Gönüllülük 
nedir, gönüllülük nasıl yapılır?” soru-
larını yönelttiler. Eğitim, gönüllülerin 
kendilerini eğitim hakkında değerlen-
dirmeleriyle son buldu. 

Gönüllülük 
Eğitimi’ne 
ev sahipliği 
yaptık

Sedef ORAL 

■ Anadolu Üniversitesinin ev sahipliği-
ni yaptığı ve Sabiha Gökçen Teknik ve 
Endüstri Meslek Lisesinin düzenlediği 
Havacılık Kariyer Günü Konferansı, 
25 Aralık günü Öğrenci Merkezi Salon 
2009’da gerçekleştirildi. Konferansa 
uçak mühendisi Can Erel konuşmacı 
olarak katıldı.  

Aynı kategoride dünyada yılda 
yaklaşık 3,1 milyar insanın uçtuğunu 
belirten Can Erel şöyle konuştu: 

“Havacılığın segmentleri var: Genel 
havacılık var, özel havacılık var, bunun 
haricinde birtakım özellikleri yönün-
den çok daha fazla gelirin olduğu askerî 
havacılık var. Bu 3,1 milyar doların % 
8,6’sı Avrupa’da, % 16,2’si Amerika’da, 
% 17,6’sı Asya’da harcanıyor. Biz 
Türkiye olarak dünyada uçan bu yolcu 
sayısının % 2,5'luk kısmına sahibiz. 
Bundan yaklaşık 13 yıl önce % 1’di 
bu pay. Herkes 1,7 kere uçuyor. 2013 
senesi rakamı açıklandığı zaman Türki-
ye’de bireyin uçma ihtiyacı 2,03 olacak. 
Bugün için dünyada gelişmiş ülkelerde 
uçma ihtiyacı aşağı yukarı 3. Yani bizde 
de bireyin uçma ihtiyacı 3 olmalı. Yani 
2023 yılında Türkiye’de uçan birey 
sayısı 225 milyon olmalı. 2023-2033 
yılları arasında havacılıkta çalışırken 
standartlar belirlemek ve geleceğe 
yönelik analiz yapmak ayrılmaz 2 ana 
faaliyettir. Türkiye’de son 5 senede ha-
vacılık sektörü % 15 oranında gelişti.” 

Anadolu’da 
havacılık 
konferansı
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Cep 
telefonunun 
iletişim aracı 
olmaktan çıktığı gerçeği 
yadsınamaz. Telefonun 
sadece muhtarlarda olduğu 
günü hatırlıyor ve özlüyorum. 
Bugün ise akıllı telefonlarda 
koşup hayatın akışını unutan 

insanlar var. İnternet’e ise her anımızda ihtiyacımız olmuştur. 
Onun olmadığı bir saniye kendimizi boşlukta hissediyoruz. 
Değişen ve gelişen hayat şartları internet ve cep telefonunu 
vazgeçilmezlerimiz haline getirmiş olsa da birebir ilişkilerin 
yerini tutmamaktadır. Kısacası İnternet ve cep telefonu olmasa 
da insani duygular ve ilişkiler bunların yerini tutabilecek ve 
eksikliğini aratmayacaktır.

Cep 
telefonum 

benim için çok 
önemlidir. Cep 

telefonum olmasa 
arkadaşlarımla iletişimimin 

büyük bir kısmı aksardı. 
Hayat zorlaşırdı. İnternet 

ise vazgeçilmezlerim 
arasındadır. Yıllar önce 

insanlar bir konu hakkında araştırma yapmak isteseler 
ciltlerce ansiklopedilerle saatlerini harcayıp aradıklarına az 

da olsa ulaşırlarmış ama günümüzde İnternet sayesinde pek 
çok bilgiye çabucak ulaşıyoruz. İnternet ve cep telefonunun 

olmaması hissi bile çok kötü.

Kişiliğimin 
oluştuğu 
dönemden bu 
yana İnternetin ve cep 
telefonunun hayatımda 
önemli bir yeri var. Bunların 
olmaması durumunda ne 
yapacağımı hayal edebilmem 

çok zor. Sudan çıkmış balığa dönerdim. Sanırım en doğru tabir 
bu. Örnek vermem gerekirse İnternet’in ve telefonun çekmediği 
yerleri  ‘orada yaşam yok’ diyerek tanımlıyoruz. Sonuç olarak 
cep telefonu ve İnternet yaşamımın vazgeçilmezlerinden. 
Olmadıkları ihtimalini düşünemiyorum.

Sabahları 
uyanır uyanmaz 
gerçekleştirdiğim ilk 
eylem cep telefonumdan 
Twitter’a göz atmak. Bu 
sayede gündemden uzak 
kalmıyor, hızlı bir şekilde bilgi 
ediniyorum. Sosyal medya 
üzerinden kullanıcılara 

hitap edebiliyor ve derdimi anlatabiliyorum. Ücretsiz mesaj 
uygulamaları ile insanlarla iletişim kurabiliyorum. Bunlar, 
İnternet ve günümüzde neredeyse her cep telefonunda bulunan 
İnternet paketi sayesinde gerçekleştirdiklerim. Aynı zamanda 
vizelerden aldığımız puanlara, hocaların gönderdiği notlara da 
internet aracılığıyla erişiyoruz. Örneğin, şu an İnternet paketim 
yok ve ben kendimi eksik hissediyorum.

İnternet 
ve son 

zamanlarda üretilen 
akıllı cep telefonlarıyla 
birçok işlemi kolaylıkla 

yapabilmekteyiz. Cep 
telefonları artık sadece 

insanlar arasındaki iletişimi 
sağlamakla kalmayıp 
insanların hayatlarını kolaylaştıran ve hızlandıran birçok 

özelliğin bir platformda toplanmış hâlidir. Cep telefonu olmasa 
içindeki uygulamaları tek tek yanımızda taşımak çok güç olurdu, 

ama bu özellikler hayatımızı kolaylaştırırken aynı zamanda 
tembelleşmemize neden olmaktadır. Bu yüzden telefon ve 

İnterneti sağlıklı kullanmak bizim elimizdedir.

İnternet 
ve cep 

telefonunun 
hayatımızda pek çok yer 
kapladığı kesin. Özellikle 

son yıllarda çıkan akıllı 
telefonlarla birlikte İnternet’in 

yeri çok daha büyüdü. Saate 
bile telefondan baktığımız bir 

zamanda, İnternet ve cep telefonu olmasaydı hayatımızın çok 
farklı olacağı, özellikle sosyal anlayışın daha farklı olacağı kesindi. 

Ancak bu olgular hayatımıza hiç girmeseydi bunlara ne kadar 
ihtiyaç hissederdik? Bence aklımıza bile gelmezdi.

İnternet 
ve cep telefonu 
hayatımızı çok 

kolaylaştırıyor. Fatura 
ödemelerimizi, kiraları 

İnternet aracılığıyla ödüyoruz. 
Hocalarımız ders notlarımızı 

internet üzerinden atıyor. 
Bunları internet olmadan 

yapmaya çalışsak bizim için 
çok büyük zaman kaybı olurdu. Günde en az 6 saati İnternet 

başında geçiriyorum. İnternet olmasa bu 6 saat resmen 
boşlukta kalırım. Her boşluğumda da telefona bakıyorum. 

Gün içinde de 2 saat telefonla zaman geçiriyorum. Bu 2 saati 
de günümden çıkardığım zaman geriye bir şey kalmıyor. 
Günümün 3’te 1’ini bunlarla değerlendiriyorum. Bunlar 

olmasaydı işsizlikten depresyona girerdim herhâlde.

Günümüz 
çağında 

hepimizin bildiği 
gibi teknoloji her geçen 

gün artmaktadır. Bununla 
birlikte İnternet ve cep telefonu 
hayatımızın en önemli unsuru 

olup bunların olmamasının 
düşüncesi bile çok tuhaf 

geliyor bana. Cep telefonuna o kadar alışıldığını düşünüyorum 
ki, çocukların bile kullandığını görüyoruz. Benim cep telefonum 
olmasa, sosyal hayatım olmaz diye düşünüyorum. İletişimimde 

büyük bir eksiklik olur ve asosyal bir duruma düşerim. 
İnternet de artık hayatımızın bir parçası durumunda ve dünya 

üzerinde en önemli haberleşme aracıdır. İnternet olmazsa 
eski zamanlardaki gibi ilkel iletişim ve haberleşme yöntemleri 

kullanılır  ve bundan özellikle iş hayatı etkilenir. 

Artık 
İnternetsiz 
yaşamın olmadığı bir 
dönemdeyiz. Doğal olarak 
İnternet’in çok önemli olduğu 
ortada ve ben de İnternetsiz 
yaşayamıyorum. İnternet 
başta, eğitim olmak üzere pek 
çok şeyde işe yarıyor. Sosyal 
medya ve derslere (e-dersler) 

ulaşabilmenin tek yolu hatta. Telefonsuz ise asla yaşayamam. 
Bilgisayarımın yerine bile geçiyor. Hızlı iletişim kurmadan, sosyal 
medyasız ve İnternet’teki derslerime bakamazsam hayatım ters 
yüz olur, her şey birbirine karışır. Bu yüzden bence 21. yüzyılda 
İnternet ve cep telefonu elden giderse yaşam sona erer.

İnternet 
ve cep 

telefonunun 
olmaması gibi bir 

durumdan söz edemem. 
Her ikisi de bir ihtiyaç 

sonucunda ortaya çıkmıştır. 
Ancak günümüzde 

kullanıcıların çok da doğru 
bir kullanım sergilediklerini 

düşünmüyorum. İnternet, cep telefonu gibi araçların 
kişilerin kendilerini frenleyememelerinden dolayı bağımlılık 
hâline dönüştükleri aşikâr. İlişkileri doğallıktan uzaklaştırıp 

yapaylaştırdığından da bahsedebilirim. Karşı karşıya geldiğim bir 
insanla çoğu zaman iletişim kurmakta zorlanıyorum. Elinde bir 
telefon, sürekli mesaj yazma, profiline bakma derdinde. Bunlar 

beni çok rahatsız ediyor. Olumlu yönleri de var elbette. Herhangi 
bir araştırma yapmak istediğimizde arama motorları sayesinde 

hızlıca aradığımız bilgilere erişebiliyoruz.

21. 
yüzyıldayız. 

Artık teknoloji 
yaşamımızın olmazsa 

olmazları arasındadır. Her 
şeyimizi teknolojik cihazlarla 

ayarlamaya başlamamızın hem 
iyi hem kötü yönleri vardır. 

Mesela benim cep telefonum 
olmasa her şeyim aksar, çünkü yeni çıkan akıllı telefonların çok 

yönlü özelliği bizi onlara bağlar hâle geldi. Telefonumla hem 
görüşme yapıyorum hem İnternet’e giriyorum hem de bir sürü 

uygulamaya kolayca erişebiliyorum. Telefonumun olmaması 
benim işlerimi aksatacağı gibi zamanımı da boşuna israf 

etmeme neden olurdu.

Cep telefonu ve İnternet olmasaydı 
ne yapardınız

İnternet 
ve cep 
telefonu çağımızın 
vazgeçilmezleri 
arasındadır ama bu 
vazgeçilmezlik öyle aşırı bir 
noktaya gelmiştir ki sosyal 
iletişim zayıflamış sanal 
iletişim insanları asosyal hale 
getirmiştir. İnternet ve cep 

telefonunun kötü etkileri yanında yaşamımızı kolaylaştıran 
etkileri de vardır. Benim için de İnternet ve cep telefonu çok 
önemli, çünkü telefonum benim elim ayağım gibi. Nerdeyse her 
işimi onunla hâllediyorum. Notlarım, resimlerim telefonumdadır. 
Ders programı, sınav tarihleri açıklandığında tek tek not almak 
yerine fotoğrafını çekiyorum yetiyor. Düşünüyorum, İnternet ve 
cep telefonum olmazsa hayatım daha zor ve yorucu olurdu.
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